

Gold Continues to Soar to Unprecedented Levels and is Heading for its Best Performance in 7 Months

Gold prices rose to a new record high, on Thursday, and are heading to record the best monthly performance in seven months on the back of the demand for safe haven before the US presidential election, as investors await a report on inflation in the United States, in search of indications about the path of interest rates.

Spot gold settled at \$2,786.89 an ounce after hitting an all-time high of \$2,790.15 earlier in the session. Prices jumped 6% this month.

U.S. gold futures fell 0.1% to \$2,797.80.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



الذهب يواصل التحليق لمستويات غير مسبوقة ويتجه لأفضل أداء في 7 أشهر

ارتفعت أسعار الذهب لمستوى قياسي جديد، اليوم الخميس، وتتجه لتسجيل أفضل أداء شهري في سبعة أشهر على خلفية الإقبال على الملاذ الآمن قبل الانتخابات الرئاسية الأمريكية، فيما يتربص المستثمرون تقريراً للتضخم في الولايات المتحدة، بحثاً عن مؤشرات حول مسار أسعار الفائدة.

واستقر الذهب في المعاملات الفورية عند 2786.89 دولار للأونصة بعد أن سجل أعلى مستوى له على الإطلاق عند 2790.15 دولار في وقت سابق من الجلسة. وقفزت الأسعار بنسبة 6% خلال الشهر الجاري.

وهبطت العقود الأميركية الآجلة للذهب 0.1% إلى 2797.80 دولار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

U.S. Economy Grows 2.8% in the Third Quarter, Below Expectations

The U.S. economy maintained a strong pace of growth in the third quarter as inflation eased and strong wage increases boosted consumer spending ahead of a hotly contested presidential election focused on budget issues. Data from the Commerce Department's Bureau of Economic Analysis showed preliminary estimates that GDP rose at an annual rate of 2.8 percent in the third quarter.

Economists had predicted in a Reuters poll that U.S. gross domestic product would grow by 3%. US GDP growth for the third quarter was expected to be reported strongly, driven by strong consumer spending despite continued high interest rate pressures.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



الاقتصاد الأميركي ينمو 2.8% في الربع الثالث بأقل من التوقعات

حافظ الاقتصاد الأميركي على وتيرة نمو قوية في الربع الثالث مع انحسار التضخم وزيادات قوية للأجور عززت إنفاق المستهلكين قبل انتخابات رئاسية يحتدم التنافس فيها تركز على قضايا الميزانية.

وأظهرت بيانات مكتب التحليل الاقتصادي التابع لوزارة التجارة في تقديرات أولية ارتفاع الناتج المحلي الإجمالي بمعدل سنوي بلغ 2.8% في الربع الثالث.

وكان خبراء اقتصاد توقعوا في استطلاع لرويترز نمو الناتج المحلي الإجمالي الأميركي 3%. وكانت التوقعات تشير إلى إعلان نمو الناتج المحلي الإجمالي للولايات المتحدة للربع الثالث من العام الحالي، بقوة مدفوعاً بالإنفاق الاستهلاكي القوي رغم استمرار ضغوط أسعار الفائدة المرتفعة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

Saudi Economy Grows By 2.8%, Supported By Non-Oil Activities

The Saudi economy grew in the third quarter of this year by 2.8 percent, after four consecutive quarters of contraction, supported by a rise in oil activities by 4.2 percent, according to preliminary estimates of the General Authority for Statistics in the Kingdom.

The growth compares with a contraction in Saudi GDP of 3.2 percent in the third quarter of last year, and a 0.3 percent quarter-on-quarter decline.

On the other hand, the Saudi Central Bank's (SAMA) total reserve assets grew by 4 percent, year-on-year, in September to reach 1.71 trillion riyals (\$455 billion), compared to 1.64 trillion riyals (\$436.6 billion) in the same period last year.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



الاقتصاد السعودي ينمو بـ 2.8% بدعم من الأنشطة غير النفطية

نما الاقتصاد السعودي في الربع الثالث من العام الجاري بواقع 2.8 في المئة، بعد 4 فصول متتالية من الانكماش، بدعم من ارتفاع الأنشطة النفطية بنسبة 4.2 في المائة، بحسب التقديرات الأولية للهيئة العامة للإحصاء في المملكة.

ويأتي هذا النمو مقارنة مع انكماش في الناتج المحلي الإجمالي السعودي بنسبة 3.2 في المائة في الربع الثالث من العام الماضي، وانخفاض بنسبة 0.3 في المائة على أساس فصلي.

في المقابل سجل إجمالي الأصول الاحتياطية لدى «البنك المركزي السعودي» (ساما) نمواً بنسبة 4 في المئة، على أساس سنوي، في سبتمبر (أيلول) الماضي، ليصل إلى 1.71 تريليون ريال (455 مليار دولار)، مقارنة مع 1.64 تريليون ريال (436.6 مليار دولار) في الفترة ذاتها من العام الماضي.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

■ نـو غير متوقع للاقتصاد منطقة اليورو

■ Unexpected Growth of the Eurozone Economy

The Eurozone economy grew faster than expected, but potential threats of high tariffs from candidate Donald Trump if he wins the presidential election, escalating trade tensions with China, and weak consumer confidence keep growth prospects subdued. Data from the European Statistics Office (Eurostat) showed GDP growth in the 20 countries that subscribe to the euro by 0.4 percent in the third quarter compared to the previous quarter, beating expectations of 0.2 percent, but still showing fragility, as the industrial sector remained in recession and household consumption grew slightly. Compared to the same quarter last year, growth in the region rose to 0.9 percent from 0.6 percent three months ago, keeping annual growth at or below 1 percent.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



نما اقتصاد منطقة اليورو بشكل أسرع من المتوقع، لكن التهديدات المحتملة بفرض رسوم جمركية مرتفعة من المرشح دونالد ترمب حال فوزه بالانتخابات الرئاسية، والتوترات التجارية المتصاعدة مع الصين، وضعف ثقة المستهلكين، تُبقي على آفاق النمو ضعيفة. وأظهرت بيانات «المكتب الأوروبي للإحصاء (يوروستات)»، نمو الناتج المحلي الإجمالي في 20 دولة تشترك في «اليورو» بنسبة 0.4 في المائة خلال الربع الثالث مقارنة بالربع السابق عليه، متجاوزاً التوقعات التي كانت تشير إلى 0.2 في المئة، لكنه لا يزال يظهر هشاشة، حيث ظل القطاع الصناعي في حالة ركود، ونما استهلاك الأسر بشكل ضئيل. وبالمقارنة مع الربع نفسه من العام الماضي، فقد ارتفع النمو بالمنطقة إلى 0.9 في المائة من 0.6 في المائة قبل 3 أشهر، مما أبقى النمو السنوي عند أو أقل من واحد في المائة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

■ معدل التضخم في ألمانيا يرتفع إلى 2% خلال شهر أكتوبر

■ Inflation Rate in Germany Rises To 2% in October

The Federal Statistical Office in Germany revealed that the inflation rate rose to 2% in October on an annual basis, compared to 1.6% last September.

According to the bureau's data, food prices increased by 2.3%, services by 4%, and energy prices fell 5.5% year-on-year in October.

Inflation has fallen in recent months to 1.6% in September and 1.9% in August. Core inflation rose to 2.9% in October from 2.7% in September, according to ONB data.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



كشفت المكتب الاتحادي للإحصاء في ألمانيا، عن ارتفاع معدل التضخم إلى 2% في شهر أكتوبر/ تشرين الأول الجاري على أساس سنوي، مقابل 1.6% في سبتمبر/ أيلول الماضي. وبحسب بيانات المكتب، زادت أسعار المواد الغذائية بنسبة 2.3%، والخدمات بنسبة 4%، وتراجعت أسعار الطاقة بنسبة 5.5% على أساس سنوي في أكتوبر. وكان معدل التضخم انخفض في الشهور الأخيرة إلى 1.6% خلال سبتمبر/ أيلول، و 1.9% في شهر أغسطس/ آب. وفي ما يتعلق بمعدل التضخم الأساسي، فارتفع إلى 2.9% خلال شهر أكتوبر/ تشرين الأول، مقابل 2.7% خلال شهر سبتمبر/ أيلول، وفقاً لبيانات المكتب.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

■ النفط يرتفع وسط تفاؤل إزاء قوة الطلب على الوقود في أميركا

■ Oil Rises on Optimism over Strong U.S. Fuel Demand

Oil prices rose on Thursday, extending gains started the previous day, driven by optimism about U.S. fuel demand following an unexpected drop in crude and gasoline inventories.

Prices were also supported by reports that the OPEC+ alliance may delay a planned increase in production levels. Brent crude futures rose 35 cents, or 0.5%, to \$72.90 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude futures rose 32 cents, or 0.5%, to \$68.93 a barrel.

Benchmark crude futures rose more than 2% on Wednesday, after falling more than 6% earlier in the week on the back of a reduced risk of a wider war in the Middle East.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



ارتفعت أسعار النفط اليوم الخميس لتواصل المكاسب التي بدأتها في اليوم السابق، مدفوعة بتفاؤل إزاء الطلب على الوقود في الولايات المتحدة في أعقاب انخفاض غير متوقع في مخزونات الخام والبنزين. كما تلقت الأسعار دعماً من تقارير تفيد بأن تحالف "أوبك+" قد يرجئ زيادة مخططة لها لمستويات الإنتاج. وصعدت العقود الآجلة لخام برنت 35 سنتاً أو 0.5% إلى 72.90 دولار للبرميل. كما زادت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 32 سنتاً أو 0.5% إلى 68.93 دولار للبرميل. وارتفعت العقود الآجلة للخامين القياسيين بأكثر من 2% أمس الأربعاء، بعد أن هبطت بأكثر من 6% في وقت سابق من الأسبوع على خلفية تراجع خطر اندلاع حرب أوسع نطاقاً في الشرق الأوسط.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)